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Ministerie van Economische Zaken en Klimaat 
Minister S.A. Blok en Staatssecretaris mevrouw mr drs M.C.G. Keijzer  
Postbus 20401 
2500 EK DEN HAAG 
 
 
Woerden, 2 juli 2021 
 
Onderwerp : Voortzetting van steun, maatwerk en een herstelplan is voor de horeca noodzakelijk 
Onze ref. : UC21041/DB//RW/HK-Ysc  
Contact : 06-51987022 / j.kant@khn.nl 
 
 
Geachte heer Blok en mevrouw Keijzer, 
 
Afgelopen dinsdag werden twee belangrijke beslissingen bekend gemaakt.  
Bij de NOW-aanvraag voor het derde kwartaal van 2021 kan niet meer maximaal 100% omzetverlies  
worden ingevuld, zoals de afgelopen twee kwartalen het geval was, maar maximaal slechts 80%.  
Daarnaast werd bekend gemaakt dat het kabinet van plan is de steunmaatregelen in principe met  
ingang van 1 oktober 2021 te stoppen. 
Dat kan volgens het kabinet omdat de bestrijding van het virus en het economisch herstel dermate  
snel gaan dat verdere steun niet noodzakelijk is. 
 
Mededelingen die bij menig horecaondernemer, die na 15 maanden ellende net weer een beetje  
uit een diep economisch dal aan het klimmen is, als een mokerslag binnen komen. 
 
Misschien gaat de redenering dat het economisch herstel zo snel gaat dat verdere steun niet  
meer nodig is in macro-economische zin op, voor zwaar getroffen sectoren en bedrijven is dat niet  
het geval. Integendeel. 
 
Het herstel in de horeca gaat niet zo snel dat nu al afbouwen van en stoppen met steun verantwoord  
is 
Met de versoepelingen die met ingang van 25 juni zijn ingegaan, dus iets meer dan een week  
geleden, zijn voor het eerst sinds 14 oktober 2020 de coronamaatregelen zodanig versoepeld dat  
het voor de horeca zoden aan de dijk zet. 
 
De versoepelingen betekenen echter niet dat het in de horeca ‘business as usual’ is: 
 
• 1,5m afstand en verplicht zitten is nog steeds de norm. Dat betekent in de horeca, een sector 

waar het in de meeste bedrijven draait om massa en doorloopsnelheid, dat nog steeds geen 
omzetten gedraaid kunnen worden die zijn te vergelijken met de periode vóór corona. 
We hopen met z’n allen dat de 1,5m er snel af kan, maar eerder dan eind augustus zal het niet 
zijn. Onzekere factor is hoe de delta-variant van het virus zich gaat ontwikkelen en hoe de 
vakantiegangers terug komen en vooral wat ze mee terug nemen. Met andere woorden, we zijn er 
nog niet gerust op dat we snel van alle coronarestricties af zijn. 



 

20210702_brfu_UC21041_hka_brief bewindspersonen EZK over steun en herstel V2 2/3 KO
N

IN
KL

IJK
 V

ER
BO

N
D 

VA
N

 O
N

DE
RN

EM
ER

S 
IN

 H
ET

 H
O

RE
CA

- E
N

 A
AN

VE
RW

AN
TE

 B
ED

RI
JF

 ‘
HO

RE
CA

 N
ED

ER
LA

N
D’

 

• Het inkomend toeristisch verkeer van buiten de EU ligt nog steeds plat, van binnen de EU begint 
het mondjesmaat weer op gang te komen. Dat heeft voorlopig grote impact op de grote 
internationaal aantrekkelijke bestemmingen en dus op de aanpalende horeca. Denk dan 
bijvoorbeeld aan Amsterdam 

• Al het zakelijke verkeer en bestedingen, denk aan vergaderingen, congressen, werklunches, 
zakelijke bijeenkomsten buiten de deur ligt/liggen op dit moment nog steeds plat. Mede gezien de 
ontwikkelingen die we nu zien rondom hybride en blijvend meer thuis werken is het de vraag of 
het in omvang en bestedingen gaat terug  komen op het niveau van vóór corona. We zien de 
effecten op dit moment heel sterk terug bij hotels, vergaderaccommodaties, (party)cateraars en 
congrescentra  

 
 
Kortom, het is te vroeg voor een sector als de horeca om nu al steunmaatregelen af te bouwen  
(zoals nu met de NOW gebeurt) en per 1 oktober te stoppen. 
De afbouw is bovendien moeilijk te begrijpen omdat de NOW en TVL, zoals veelvuldig is  
gecommuniceerd door het kabinet, mee-ademen met het omzetverlies. Veel omzetverlies betekent  
meer steun. Omgekeerd geldt het zelfde. Als er gemiddeld bij bedrijven in Nederland minder  
omzetverlies is, zal er voor lagere bedragen aanspraak worden gedaan zodat het beslag op de 
staatskas een stuk lager zal zijn. Vanuit sectoren waar het herstel sneller zal zijn dan in de horeca 
zal wellicht geen gebruik meer worden gemaakt van de regelingen. Dat is wat KHN betreft alleen 
geen reden om de kraan dicht te draaien voor die sectoren waar het nog niet zo goed gaat. 
 
Voortzetting van de steunmaatregelen in Q4 van 2021, en wellicht zelfs voor een deel van 2022, is  
voor de horeca dan ook belangrijk, zonodig op basis van maatwerk. 
Maatwerk is op z’n minst noodzakelijk voor die sectoren die niet binnen no-time weer op de pre- 
corona omzetten zitten. Naast de traditionele horeca gaat dat in ieder geval over congressen en  
evenementen. 
 
 
Er moet nu echt werk worden gemaakt van coronaherstel en gedwongen afbouw van schulden in 
het bijzonder  

 
Het omzetverlies in de horeca in 2020 kwam neer op ongeveer 8 miljard voor de traditionele horeca. 
Het overgrote deel van de horeca is vanaf 15 maart 2020 (in twee lockdowns) ruim 10 maanden 
gesloten geweest, behalve voor afhalen en bezorgen. Vanaf mei mochten alleen de terrassen open, 
wat slechts voor een zeer kleine groep horecaondernemers enige ruimte bood.  
Dat betekent dat na een verloren jaar 2020 in ieder geval het eerste half jaar van 2021 zo goed als 
verloren is. Het macro niveau omzet 2021 zal niet veel beter zijn dan over 2020. Bovendien was de 
subsidie voor de horeca nooit 100%, waardoor horecaondernemers ruim 5 miljard aan eigen geld in 
hun bedrijf hebben gestoken.  
Daarnaast zijn er bij vele individuele bedrijven enorme schulden opgebouwd. Bij de overheid 
(uitgestelde belastingen en premies) maar ook bij onder andere verhuurders en leveranciers.   
 
Het interen op eigen vermogen heeft de slagkracht van veel ondernemingen aangetast.  
De ruimte om te investeren is nihil. Alle euro’s die op dit moment worden verdiend zullen direct in het 
bedrijf moeten worden gestoken om de komende periode door te komen. 



 

20210702_brfu_UC21041_hka_brief bewindspersonen EZK over steun en herstel V2 3/3 KO
N

IN
KL

IJK
 V

ER
BO

N
D 

VA
N

 O
N

DE
RN

EM
ER

S 
IN

 H
ET

 H
O

RE
CA

- E
N

 A
AN

VE
RW

AN
TE

 B
ED

RI
JF

 ‘
HO

RE
CA

 N
ED

ER
LA

N
D’

 

Ruimte voor innovatie, investeringen en aanpassingen van het bedrijf laat staan aflossingen zijn er 
niet. Op dít moment de investeringskracht nog verder onder uit halen is een enorm slechte prikkel. 
 
Natuurlijk is het goed dat terugbetaling van de belastingen en premies pas vanaf 1 oktober 2022 
hoeven plaats te vinden en dat kredietregelingen zijn verlengd. 
Maar dat lost het fundamentele probleem van de schuldenberg niet op en krediet is niet gratis. 
 
KHN heeft haar ideeën voor een CoronaHerstelplan al eerder op papier gezet en gedeeld. Ook met 
u of uw departement. De belangrijkste pijlers van ons plan: 
 
• Schuldensanering(sfonds); waarbij het belangrijk is dat schuldensanering kan worden 

afgedwongen bij ook de private schuldeisers zonder eerst enorme kosten en juridische 
procedures 

• Investeringsfonds 
• Lastenverlichting 
 
Het is belangrijk dat deze elementen worden meegenomen in de voorbereiding voor de 
rijksbegroting van 2022 en verder. We hopen dat daar vanuit uw departement op wordt ingestoken. 
 
Zoals immer zijn we te allen tijde bereid om onze standpunten in een persoonlijk gesprek nader toe 
te lichten.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Koninklijke Horeca Nederland 
 
 
 
  
 
Robèr Willemsen    Dirk S. Beljaarts 
Voorzitter     Algemeen directeur 
 
 
 


